
Agendavragen (vragen ter voorbereiding van een vergadering) art. 34

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen. 

Indiener: William Geerdink BBB Berkelland
Datum indiening vraag: 17-9-2023
Datum verzending antwoord: 19-9-2023

Politieke Avond van: 19-9-2023  
Raadsvergadering van: Klik of tik om een datum in te voeren.

Onderwerp: Sport en beweegvisie 2033

Vraag:
U schetst: ‘Naoberschap’ is de basis voor deze gezamenlijke inzet om onze ambities te bereiken
Kunt u dit nader toelichten en de waarde Naoberschap, hierin duiden?

Antwoord (in te vullen door college):
Naoberschap gaat in dit geval over de samenwerking tussen inwoners, als (individueel) sporter en/of 
vrijwilliger, sportclubs en maatschappelijke organisaties, die noodzakelijk is voor het behalen van resultaat 
op de geformuleerde ambities en doelstellingen.

Vraag:
Op pagina 7 zien we een groep wandelaars, die wandelen door de bossen en zo wandelen er in Berkelland 
diverse mensen regelmatig over onze kerkenpaden, klompenpaden, bossen, langs beken en wateren, maar 
ook over landbouwgronden en stukken land van boeren. Hoe zorgt u dat deze paden en wandelroutes, 
waar boerenland voor gebruikt wordt ook daadwerkelijk in 2040 nog intact zijn en beschikbaar gesteld 
kunnen worden door boeren?

Antwoord:
In de vraag wordt gerefereerd aan verschillende wandel- en fietsnetwerken in Berkelland. De 
instandhouding en continuïteit van deze routestructuren wordt gewaarborgd door verschillende externe 
partijen. Zo is bijv. het routebureau van Stichting Achterhoek Toerisme verantwoordelijk voor het wandel- en 
fietsknooppuntennetwerk in Berkelland (incl. ruiter- en mtb routes), Stichting Landschapsbeheer Gelderland 
voor de 3 klompenpaden en zijn er 4 verschillende stichtingen actief voor beheer en onderhoud van de 
Kerkepaden. De partijen ontvangen financiële vergoedingen vanuit de gemeente voor de werkzaamheden 
die zij verrichten. Het staat boeren vrij een keuze te maken hun gronden wel of niet beschikbaar te stellen 
voor de routestructuren. De hierboven genoemde partijen maken hierover afspraken met de 
grondeigenaren. De gemeente staat hier in principe buiten.
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Vraag:
Kunt u een toelichting geven waarom er in Berkelland 56% overgewicht heeft bij volwassenen tov landelijk 
50%?

Antwoord:
Gezondheidscijfers worden door diverse partijen onderzocht en opgeleverd. De oorzaken van overgewicht 
zijn divers en soms complex. Waarom dit percentage in Berkelland hoger ligt dan Nederlands gemiddeld, is 
in die zin moeilijk exact aanwijsbaar. Met de Sport- en Beweegvisie richten we ons op de rol/functie van 
sport, bewegen en leefstijl op/in de gezondheid van inwoners. 

Vraag:
Daar waar financiën een probleem zijn, zullen we blijven werken aan ondersteuningsregelingen.
Gaan wij gericht dit soort gevallen helpen of laten we de hulp bij de inwoners? Dus gaan we naar de 
mensen zelf toe die aan de ondergrens leven en geven we ze persoonlijk advies ter plekke of blijft de 
gemeente hierin passief? En kunt u 2 praktijkervaringen delen zoals we het nu doen?

Antwoord:
Als gemeente organiseren we diverse aanspreekpunten voor inwoners met hulp- en ondersteuningsvragen. 
Het team hulp bij geldzaken (onderdeel van Voormekaar) gaat ook pro-actief en gericht op signalen af en 
zorgt er voor dat Voormekaarmedewerkers armoede kunnen signaleren. Ze verwijzen ook door naar 
organisaties zoals de Sport Federatie Berkelland die als beweegmakelaar fungeren en proberen inwoners 
aan de hand mee te nemen richting passend aanbod. In algemene zin proberen we onze voorzieningen en 
loketten zo toegankelijk en zichtbaar mogelijk te maken voor inwoners.

Vraag:
Het delen van kennis en expertise en het zoeken van verbinding met het sport- en beweegaanbod.
Hoe gaan we dit nader vorm geven en is daar budget voor?

Antwoord:
Deze zinssnede uit de visie gaat over vitaliteit en bedrijfsleven. Binnen de regionale samenwerking 
Achterhoek in Beweging en met de inzet van lokale combinatiefunctionarissen kunnen we aan deze 
doelstelling invulling geven. Dat dekken we binnen onze structurele begroting.

Vraag:
Hoe verwacht u dat er meer kinderen de basisschool kunnen verlaten met een zwemdiploma als er 1 
binnenbad gesloten dreigt te worden in 2033?

Antwoord:
De kwaliteit van zwemlessen hangt niet af van de nabijheid van een zwembad. Het uitgangspunt is de 
capaciteit aan binnenzwemwater terug te brengen tot een niveau die meer passend is bij Berkelland. De 
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haalbaarheid en meerwaarde van verschillende scenario’s worden vanaf 2025 onderzocht op kwaliteit, 
maatschappelijk rendement en financiën. Een onderwerp als zwemlessen komt daarin aan bod. De huidige 
spreiding aan buitenzwemwater willen we intact laten. Een definitieve keuze volgt t.z.t..

Vraag:
Meer sportaccommodaties voldoen aan de richtlijnen voor fysieke toegankelijkheid.
Heeft Berkelland in kaart hoeveel accommodaties niet toegankelijk zijn en hoe is dit zo ontstaan?

Antwoord:
Voor de (gemeentelijke) binnensportaccommodaties is dit goed in beeld. Van alle 
buitensportaccommodaties is niet exact bekend in welke mate zij voldoen aan de eisen voor fysieke 
toegankelijkheid. Het is een concrete actie uit de sport- en beweegvisie om dit beter in kaart te brengen en 
sportclubs hierin te faciliteren. Dit hang samen met doelstellingen uit de Lokale Inclusie Agenda (LIA).

Vraag:
Kunt u aangegeven of en hoeveel beweeg of sport gerelateerde verenigingen en stichtingen in Berkelland 
nog geen VOG  verplicht gesteld hebben voor trainers / coach / begeleiders of anderszins personen die met 
kinderen werken of trainen / begeleiden? 

Antwoord:
Wij hebben hierover geen exacte cijfers / informatie. Wij zijn in regionaal verband (AiB) wel bezig om hier 
een lijn in te trekken.

Vraag:
Is er gemeentelijk beleid op het verplicht stellen van een VOG?
Zijn hier richtlijnen en of afspraken voor?

Antwoord:
Vanuit de doelstelling om een veilige sport- en beweegomgeving te realiseren, worden er acties opgepakt. 
We willen sportclubs stimuleren aandacht te hebben voor de kwaliteit- en veiligheid van de sportomgeving. 
Wij monitoren niet exact op de inzet van (vrijwillige) trainers, coaches en leiding. Dit is de 
verantwoordelijkheid van sportclubs zelf.

Vraag:
LASTENVERLICHTING EN VERDUURZAMING pagina 22. Hoe gaan we dit betalen en is daar al een 
kostenoverzicht van?

Antwoord:
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We kennen de OZB-compensatie regeling voor sport- en cultuurverenigingen en stichtingen die is 
uitgevoerd over 2022 en 2023. We evalueren deze uitvoering en de uitkomst geeft richting voor de 
uitvoering in de komende jaren. Dit budget is structureel in de begroting opgenomen.
Ten aanzien van verduurzaming hebben we een pilotproject met procesbegeleiding aan sport- en 
cultuurverenigingen.  

Vraag:
Laten we duidelijk zijn BBB Berkelland is voorstander van 2 binnenzwembaden, verdeeld over de 
gemeente.
Kan het college uitleggen hoe ze een zwemdiploma voor basisschoolkinderen halen gaat rijmen met het 
sluiten van een binnenbad, waar de zwemles gegeven moet worden?

Antwoord:
Zie beantwoording vraag 6.


